
J e g y z ő k ö n y v

Készült: A  Balmazújvárosi  Közös  Önkormányzati  Hivatal  Tanácskozótermében  (4060 
Balmazújváros,  Kossuth  tér  4-5.)  Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Intézményfelügyeleti, 
Szociális és Közbiztonsági Bizottság 2013. május 28-i nyílt üléséről.

Jelen vannak:           
Bizottság részéről: mellékelt jelenléti ív szerint
Közös Önkormányzati Hivatal részéről: Csiha Gábor hatósági osztályvezető

Továbbá:
Egyesített Óvoda és Bölcsőde Intézmény részéről: Vezendi Andrásné intézményvezető
NORIA-CARE Bt. képviseletében: Kapitány Mária
Csonka-Kis Pál, önkormányzati képviselő

Szarvas Endre bizottsági elnök köszönti az ülésen megjelenteket, majd megállapítja, hogy a Bizottság 
5 fővel határozatképes.

 
5 jelenlévő bizottsági tag közül 5 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 5 bizottsági tag igennel  

szavazott és elfogadta az alábbi napirendet:

N y i l v á n o s  ü l é s
1. Előterjesztés  az  Egyesített  Óvoda  és  Bölcsőde  Intézmény  működéséről  szóló  beszámoló 

jóváhagyása tárgyában
Előadó: Vezendi Andrásné intézményvezető

2. Előterjesztés  a  NORIA-CARE  Egészségügyi  Szolgáltató  Bt.-vel  feladatellátási  szerződés 
megkötése tárgyában
Előterjesztő: Dr. Tiba István polgármester

3. Előterjesztés  a  „Dr.  Gonda  Zsuzsanna”  Egészségügyi  Szolgáltató  Bt.  által  biztosított 
háziorvosi alapellátás helyettesítésének tárgyában
Előterjesztő: Dr. Tiba István polgármester

4. Különfélék

Z á r t  ü l é s
1. Előterjesztés önkormányzati tulajdonú lakás szociális alapon történő bérbeadása tárgyában

Előterjesztő: Dr. Tiba István polgármester
2. Előterjesztés  szociális  jelleggel  bérbe  adott  önkormányzati  lakás  lejáró  bérletének 

meghosszabbítása tárgyában
Előterjesztő: Dr. Tiba István polgármester

1. napirend:  Előterjesztés  az  Egyesített  Óvoda  és  Bölcsőde  Intézmény  működéséről  szóló  
beszámoló jóváhagyása tárgyában

Szarvas Endre bizottsági elnök
Köszöntöm az intézményvezető asszonyt. Kívánja-e kiegészíteni a beszámolót?

Vezendi Andrásné Egyesített Óvoda és Bölcsőde intézményvezetője



2013.  január  1-től  a  Nyitnikék  Óvoda  beolvadt  az  Egyesített  Óvoda  és  Bölcsőde  Intézmény 
szervezetébe.  A  beolvadás  következtében  kisebb-nagyobb  zökkenőkkel,  de  folyamatosan 
megtörténtek  az  átadással  és  átvétellel  kapcsolatos  teendőink.  Bár  az  az  intézmény  megszűnt 
december 31-én, ily módon az ő dokumentációik is és minden egyéb, a működéséhez szükséges létező 
alapdokumentumuk  is  megszűnt,  mi  mégis  a  kollégákkal  együtt  összeolvasva,  a  házirendet,  a 
munkatervet, az SZMSZ-t és a helyi nevelési programot módosítottuk ennek megfelelően. Illetve, bár 
a Nyitnikék Óvoda nem működtette a minőségirányítási programját és a minőségi munkacsoportját, 
de  a  néhány  nappal  ezelőtti  beszámolóban  utaltam  rá,  hogy  én  ezt  soha  nem  látott  nagy 
jelentőségűnek gondolom, annak ellenére, hogy törvény már nem kötelez erre. Az Egyesített Óvoda 
és  Bölcsőde  Intézmény  működteti  ezen  programját,  mint  belső  szabályzót  és  a  munkacsoport  is 
működik  annak  érdekében,  hogy  az  intézmény  minősítése  kapcsán  olyan  minőséget  tudjon  az 
intézmény hozni, ami az önkormányzat számára is elvárt és megfelelő. Ily módon ők becsatlakoztak a 
munkacsoport munkájába. 
Kiemelt tekintettel kell, hogy figyeljünk a programok megvalósulására és a bölcsőde kihasználtságára, 
így aztán ezt a két területet emelném még ki. 2012. szeptemberében, mikor elkészítettük a 2012/2013. 
évi munkatervünket, már meghatároztuk a bölcsőde számára is azokat a feladatokat, melyet köteles 
ebben a nevelési évben megtenni annak érdekében, hogy a kihasználtságot növeljük. Ugyanis a 2011-
es  évben  én  folyamatosan  nyomon  követtem  hónapról  hónapra  a  kihasználtsági  jelentését  a 
bölcsődének, amelyből 2012-re nyilvánvalóvá vált, hogy tennünk valamit és lépnünk kell az ügyben, 
hogy a bölcsőde kihasználtságát is garantálni tudjuk. A munkatervben meghatároztam számukra, hogy 
a nyári zárva tartást ebben a nevelési évben tudjuk mellőzni, mégpedig azért, mert egy olyan felújított  
épületben  működik  a  bölcsődei  alapellátás,  amely  nem  igényel  nagyobb  felújítást  és  olyan 
munkálatokat, hogy ne lehessen a gyerekeket ellátni. Illetve előirányoztam a munkatervben számukra, 
hogy  a  szociálisan  rászoruló,  de  már  két  éves,  vagy  még  az  alatti  gyerekek  is  kerüljenek  be  a 
bölcsődébe, kutassák fel erre vonatkozóan az igényeket. Ez megtörtént, és mint azt a beszámolómban 
is  kimutattam,  2012-ben  éppen  a  nyári  zárás  miatt  nagyon  rossz  statisztika  tükröződik  az  éves 
kihasználás  kapcsán,  viszont  2013-ban  az  eddigi  mutatókkal  elégedettek  lehetünk,  hiszen  telt 
létszámmal működik a bölcsőde. Ez bármennyire is a beíratottak telítettségét mutatja, a kihasználtsági 
mutatóval nem szabad összetéveszteni, ugyanis a bölcsődének speciális számítási módja van, az ún. 
napi számítási mód, mint ahogyan más szociális ellátásokban is. Napi jelentési kötelezettsége van az 
intézmény  vezetőjének  és  annak  megfelelően  számolják  a  kihasználtságot,  illetve  a  normatíva 
finanszírozás  is  ennek  megfelelően  történik.  Erre  az  elkövetkezendő  időben  is  nagy  hangsúlyt 
kívánunk  fordítani,  hogy  mindenképpen  a  beíratottak  szerinti  telítettségünk  mutatkozzon.  A 
kihasználtságról  már  kevésbé  tehet  a  kisgyermek  nevelő,  hiszen  mint  ismeretes,  a  bölcsődében 
bekerülő  gyerekek,  illetve  az  óvodába  is,  ha  az  az  első  közössége,  de  itt  a  bölcsődébe  szinte 
kikerülhetetlen a nagyszámú betegségek miatt a napi kihasználási mutató vagy tendencia nem lehet 
100%-os soha. 
Meghatároztuk a munkatervünkben azokat a programokat is, amelyeket a 2012/2013. nevelési évben 
szeretnénk megvalósítani. Programjainkat mindig a hitvallásunkból, a küldetés nyilatkozatunkból és a 
gyermekképünkből építjük, illetve határozzuk meg. Ami elsődlegességet élvez, hogy egy komplex 
tevékenységi  egységben  tapasztalhassák  meg  a gyerekek  mindazt,  ami  a  valóságban is  egy teljes 
egységként érzékelhető és jelentkezik. Ily módon több szempont szerinti csoportosításban jelenítettük 
meg a programjainkat.  Mi a programokat sikeresnek és eredményesnek tekintjük, annak tükrében, 
hogy milyen volt az érdeklődés, a kitűzött célokat megvalósítottuk-e a programjaink során, illetve 
valóban  a  gyerekek  számára  élményszerző  és  a  sokoldalú  fejlődést  szolgáló  programokat 
valósítottunk-e meg. 

Szarvas Endre bizottsági elnök
Kerestem, de nem találtam a beszámolóban, hogy melyik óvodában mennyi a halmozottan hátrányos 
helyzetű gyerekek aránya. Én mindig sokallom a Németfalusi óvodában lévő ilyen gyerekek számát.
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Vezendi Andrásné Egyesített Óvoda és Bölcsőde intézményvezetője
Jelenleg csak azt a táblázatot mutattam, ami a statisztikai adatok tükrében mutatkozik az össz felvett 
gyereklétszámhoz viszonyítva a hátrányos helyzetű, a halmozottan hátrányos helyzetű és az etnikai 
létszámot.  Viszont  el  tudom  azt  mondani,  hogy  a  Napsugár  óvodában  a  halmozottan  hátrányos 
helyzetű gyermekek aránya csoportonként a 35%-ot mutatja. Ez talán a városban a legmagasabb, még 
a Mesevár óvodában sem éri el a 35%-ot. Azért, hogy ne a Napsugár óvodába legyen ilyen magas és 
ne  nőjön ez az arány,  a  Csicsergő óvoda felé  toltuk  az elmúlt  években a  halmozottan  hátrányos 
helyzetű  gyerekeket  és  ott  már  22-25%-os  aránnyal  működnek  a  csoportok.  Most  egy  újabb 
lehetőségünk a Nyitnikék óvoda beolvadása és a Nyitnikék óvodával a Kiskútújsor vége és ez a körzet 
megosztható lesz, és még inkább segíthetünk a Napsugár óvodának ezen a magas HHH arányszámán. 
Én azonban szeretném felhívni a figyelmet arra, hogy nem sokáig lesz már a halmozottan hátrányos 
helyzetű gyermekek aránya probléma a településünkön, azért, mert azoknak a szülőknek a gyerekei 
kerülnek be óvodába, akiknek még 18 év volt a tankötelezettségi korhatár. Ily módon egy-két osztályt 
mindenképpen elvégzett,  még ha kimaradt  is  az iskolából a  nyolc általánost  követően,  viszont az 
etnikai  létszámra  nagyon  oda  kell  figyelni.  Ugyanis  a  Mesevár  óvodában  az  etnikumhoz  tartozó 
gyerekek száma igen-igen magas. 

Szarvas Endre bizottsági elnök
Ezzel a beszámolóval egy öt éves ciklus lezárult és gratulálok minden dolgozónak a sok munkához. 
Az újabb öt évhez pedig sok erőt és egészséget kívánunk mindenkinek. 
Ki az, aki elfogadja a beszámolót?

5 jelenlévő bizottsági tag közül 5 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 5 bizottsági tag igennel  
szavazott és meghozta az alábbi határozatot:

38  /2013. (V. 28.) sz. ISZKB határozat:  

Az Egyesített Óvoda és Bölcsőde Intézmény működéséről szóló beszámoló jóváhagyása 
tárgyában

Balmazújváros Város Önkormányzat Intézményfelügyeleti, Oktatási és Sportbizottsága az Egyesített 
Óvoda és Bölcsőde Intézmény működéséről szóló beszámolóját elfogadásra javasolja a Képviselő-
testületnek.

2. napirend:  Előterjesztés  a  NORIA-CARE Egészségügyi  Szolgáltató  Bt.-vel  feladatellátási  
szerződés megkötése tárgyában

Szarvas Endre bizottsági elnök
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdése van-e valakinek? Vélemény, hozzászólás?

Csiha Gábor hatósági osztályvezető
Kapitány  Mária  egy  beadvánnyal  fordult  irányunkba,  mint  tudjuk,  hosszú  évek  óta  végzi  ezt  a 
tevékenységet.  Viszont  egy  jogszabályi  változás,  illetve  a  jogszabály  ÁNTSZ  irányából  történő 
értelmezése értelmében valamennyi ellátási forma tekintetében szakképesítéssel kell rendelkeznie az 
ellátónak.  A  jogszabály  6/A.  §  (4)  bekezdésében  szerepel,  hogy  az  egyéni  vállalkozó  a 
munkaviszonyára vonatkozó szabályok szerint alkalmazottat foglalkoztathat. Az egyéni egészségügyi 
vállalkozó  által  alkalmazott  szakirányú  szakképesítéssel  nem  rendelkező  személy  egészségügyi 
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szolgáltató tevékenységet csak akkor végezhet, ha szakmai tevékenységének közvetlen irányítását az 
egyéni  egészségügyi  vállalkozó,  vagy az általa  alkalmazott  megfelelő  szakképesítéssel  rendelkező 
személy látja el.  A 6/A. § (3) bekezdése viszont arról szól, hogy az egyéni egészségügyi vállalkozó 
köteles  személyesen  közreműködni  az  egészségügyi  szolgáltató  tevékenység  lefolytatásában  és 
személyesen  kell  rendelkeznie  az  engedélyezett  szakma  folytatásához  szükséges  egészségügyi 
szakképesítéssel. Azt tudni kell, hogy amit Kapitány Mária végez, az többirányú feladat és többirányú 
szakképesítést igényel. Neki egy kivétellel valamennyi szakképesítése megvan. Most az az érdekes, 
ha társas vállalkozás, akkor alkalmazottat, ha foglalkoztat, akkor nincs semmi probléma. Viszont az 
ÁNTSZ ezt úgy értelmezi, hogy alkalmazottat foglalkoztathat, viszont azt is mondja, hogy az egyéni 
vállalkozónak valamennyi szakképesítéssel rendelkeznie kell. Felettes szerv igaz, hogy van, de nem 
érdemes  vele  szembe  menni.  Kapitány  Mária  úgy döntött,  hogy inkább  Bt-vé  alakítja  az  egyéni 
vállalkozását, tekintettel arra, hogy szerződésmódosítás szükséges.

Kapitány Mária NORIA-CARE Bt.
Az ÁNTSZ-nél azt javasolták, hogy nekik felettes szervük az Országos Tisztiorvosi Hivatal és az ő 
jogászukat kérdezzem meg. Az ő állásfoglalását az ÁNTSZ elfogadja. Megkérdeztem Dr. Major Évát 
és  nem értette,  hogy mit  akarok,  hiszen le  van írva,  hogy nekem is és az alkalmazottnak is  van 
végzettsége. Azt ajánlotta, hogy kérjek állásfoglalást az ÁNTSZ tisztifőorvosi asszonytól, aki nekem a 
működési engedélyemet kiadja. Főorvos asszonyt azt mondta, hogy nem foglal állást az ügyben, hogy 
maradjak  egyéni  vállalkozó,  inkább  alapítsak  céget.  Miután  körbefutottuk  ezt  az  egészet,  akkor 
döntöttünk úgy,  hogy még  csak véletlenül  se  hagyjunk  a jogszabálynak egy pici  kiskapuját  sem, 
alapítsak céget. Az új Bt. alapítása miatt szeretném tisztelettel kérni a testületet, hogy a feladatellátási 
szerződésemet hagyja jóvá.

Szarvas Endre bizottsági elnök
Ki az, aki egyetért a határozati javaslattal?

5 jelenlévő bizottsági tag közül 5 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 5 bizottsági tag igennel  
szavazott és meghozta az alábbi határozatot:

39  /2013. (V. 28.) sz. ISZKB határozat:  

A NORIA-CARE Egészségügyi Szolgáltató Bt.-vel feladatellátási szerződés megkötése 
tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat Intézményfelügyeleti,  Oktatási  és  Sportbizottsága  a NORIA-
CARE  Egészségügyi  Szolgáltató  Bt.-vel  feladatellátási  szerződés  megkötése  tárgyában  készült 
előterjesztés határozati javaslatát elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

3. napirend:  Előterjesztés  a  „Dr.  Gonda  Zsuzsanna”  Egészségügyi  Szolgáltató  Bt.  által  
biztosított háziorvosi alapellátás helyettesítésének tárgyában

Szarvas Endre bizottsági elnök
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdése van-e valakinek? Ki az, aki egyetért a határozati javaslattal?

5 jelenlévő bizottsági tag közül 5 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 5 bizottsági tag igennel  
szavazott és meghozta az alábbi határozatot:
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40  /2013. (V. 28.) sz. ISZKB határozat:  

A „Dr. Gonda Zsuzsanna” Egészségügyi Szolgáltató Bt. által biztosított háziorvosi 
alapellátás helyettesítésének tárgyában

Balmazújváros Város Önkormányzat Intézményfelügyeleti, Oktatási és Sportbizottsága a „Dr. Gonda 
Zsuzsanna”  Egészségügyi  Szolgáltató  Bt.  által  biztosított  háziorvosi  alapellátás  helyettesítésének 
tárgyában készült előterjesztés határozati javaslatát elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

Szarvas Endre bizottsági elnök
Nyilvános ülésünk véget ért, zárt ülésen folytatjuk tevékenységünket.

Mivel több napirend nem volt és kérdés, hozzászólás nem merült fel,
 így a bizottság elnöke az ülést bezárta.

K.m.f.

Szarvas Endre
bizottsági elnök

Szabóné Sándor Judit
bizottsági tag

Szarvas Zsuzsa
jegyzőkönyvvezető
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